
  
 
 
 
 

 

  

 
 
 

Date  23 October 2025  

Announcement    ع مذكرة تفاهم مع "ألفا إكس" لتسريع التحوّل
ّ
بريسايت توق

 الرقمي في الأسواق العالمية

Presight and ALPHA X Sign MoU to Accelerate 

Digital Transformation Across International 

Markets 

 Information Presight AI Ltd, a leading global AI and big data analytics company, has 

signed a Memorandum of Understanding (MoU) with ALPHA X, an 

innovation-driven research and consultancy firm based in Dubai, 

specializing in application-layer digital transformation technologies and 

data infrastructure.      

The MoU was formalized at a signing ceremony, with Dr. Adel Al Sharji, 

Chief Operating Officer of Presight, and Waleed Al Aryan, Managing 

Director of ALPHA X, in attendance.  

The MoU outlines a collaborative framework for advancing international 

business engagements in line with digital transformation mandates. The 

partnership will bring together skilled personnel, resources, and technical 

expertise from each of the parties to establish a high-computing AI data 

centre and innovation hub. It will also expand the deployment of 

Presight’s Intelli Platform for smart city, public safety, and smart traffic 

management solutions, and leverage technology, data, and innovation to 

accelerate digital transformation across global markets. 

Dr. Adel Al Sharji, Chief Operating Officer of Presight said: “By uniting 

Presight’s AI expertise with ALPHA X’s innovation-first approach, we are 

enabling scalable, impactful solutions that address the complex 

challenges cities and industries face today. This MoU reflects our shared 

vision to accelerate digital transformation and establish an AI innovation 

ecosystem that delivers meaningful impact across international markets.” 

أعلنت بريسايت، الشركة العالمية الرائدة في تحليلات البيانات الضخمة والمدعومة بالذكاء  

 وبحثية  استشارية  شركة وهي الاصطناعي، عن توقيع مذكرة تفاهم مع شركة "ألفا إكس"،



  
 
 
 
 

 

  

 طبقة  مستوى  على الرقمي التحول  تقنيات في ومتخصصة،  دبي مقرها ،  الابتكار على قائمة

 .التحتية البيانات نىوب   لتطبيقاتا

جرى توقيع المذكرة خلال حفل رسمي أقيم يوم الثلاثاء بحضور الدكتور عادل الشرجي،  

الرئيس التنفيذي للعمليات في شركة بريسايت، ووليد العريان، المدير العام لشركة "ألفا  

 إكس".

حدّد مذكرة التفاهم إطارًا للتعاون من أجل تعزيز أنشطة الأعمال الدولية بما يتماش ى   و 

الكفاءات والموارد والخبرات   الشراكة على توحيد  ز 
ّ
الرقمي، وسترك التحوّل  مع متطلبات 

إلى   الحوسبية،  القدرة  عالي  الاصطناعي  بالذكاء  مدعوم  بيانات  مركز  لتأسيس  التقنية 

 Presightلابتكار. كما ستسهم في توسيع نطاق نشر منصّة بريسايت  جانب إنشاء مركز ل

Intelli    عن  
ً
فضلا الذكية،  المرور  حركة  وإدارة  العامة  والسلامة  الذكية  المدن  لحلول 

الأسواق   في  الرقمي  التحوّل  مسيرة  لتسريع  والابتكار  والبيانات  التكنولوجيا  توظيف 

 العالمية.

قال   المناسبة،  بريسايتوبهذه  في  للعمليات  التنفيذي  الرئيس  الشرجي،  عادل  : الدكتور 

الرقمي، وإرساء منظومة   التحوّل  نحو تسريع  المشتركة  رؤيتنا  المذكرة  توقيع هذه  ؤكد  "ي 

العالمية،   الأسواق  عبر  ملموسًا  إيجابيًا  أثرًا  حقق 
 
ت الاصطناعي  الذكاء  على  قائمة  ابتكار 

الذكاء الاصطناعي وبين نهج "ألفا إكس"   وذلك من خلال الجمع بين خبرات بريسايت في 

على   عالج  القائم 
 
ت ملموس  أثر  وذات  للتوسّع  قابلة   

ً
حلولا نقدّم  حيث   ،

ً
أولا الابتكار 

 التحديات المعقّدة التي تواجهها المدن والصناعات اليوم". 

 

 


